
Protokół Nr XLI/09
z XLI sesji Rady Miasta Piły w dniu 24 listopada 2009r.

odbytej w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 12,00 -17,50/

Obrady  XLI  sesji  otworzył  Wiceprzewodniczący  Rady  Andrzej  Czapiewski
stwierdzając,  Ŝe  w  sesji  uczestniczy  22  radnych;  w  trakcie  obrad  doszedł
Przewodniczący Rady Paweł Jarczak – stan radnych 23 – lista obecności stanowi
załącznik do protokołu.

Prowadzący  obrady  Andrzej  Czapiewski powitał  przybyłych  gości  –  listy
obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący obradom Andrzej Czapiewski,  w związku z pismem Prezydenta
Miasta Piły, zaproponował następujące zmiany do porządku obrad:

    1.  w pkt. 16 dokonać zmiany tytułu projektu uchwały – zamiast „udzielenia
          pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego” wprowadzić „udzielenia dotacji dla
          samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej” - propozycja zmiany
          przyjęta jednogłośnie;

2. jako pkt. 25 wprowadzić „ Stanowisko Rady Miasta w sprawie skierowania do
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego skargi na uchwałę Nr XXVII/334/08
Rady Miasta Piły z dnia 28 października 2008r.w sprawie miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Miłej /dz. Nr ewid.
134/21/ -  za propozycją wprowadzenia tego punktu opowiedziało się 17
radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu;

3. jako  pkt.  31  wprowadzić  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XXI/237/08 Rady Miasta Piły z dnia 25 marca 2008r.zmienionej uchwałą Nr
XXXIX/464/09  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  29  września  2009r.  w  sprawie
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego – za wprowadzeniem
projektu uchwały głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu;

4. jako pkt. 32 wprowadzić projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XL/475/09
Rady  Miasta  Piły  z  dnia  27  października2009r.  w  sprawie  zaciągnięcia
długoterminowego  kredytu  na  pokrycie  wydatków związanych  z  realizacją
inwestycji: rewitalizacja obszaru powojskowego w Pile przy ul. PodchorąŜych-
Kossaka-Centrum  Sportowo-Rekreacyjne  i  budową  dróg  gminnych
nieznajdujących  pokrycia  w  planowanych  dochodach  budŜetu  Miasta  –  za
wprowadzeniem projektu uchwały opowiedziało się 19 radnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Za  przyj ęciem  porządku,  z  wcześniej  przyj ętymi  zmianami,  głosowało  20
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.
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Porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Sprawy regulaminowe:

a/ otwarcie sesji;
b/ stwierdzenie quorum;
c/przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Miasta Piły.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy XL a XLI sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w
okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla
niepublicznych  przedszkoli,  szkół  podstawowych,  gimnazjów  i  placówek
oświatowych prowadzonych na terenie miasta Piły przez osoby fizyczne lub
osoby prawne inne niŜ  jednostek samorządu terytorialnego oraz dla innych
osób  fizycznych  i  osób  prawnych  prowadzących  inne  formy  wychowania
przedszkolnego,  a  takŜe  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich
wykorzystania.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyraŜenia  zgody  na  udzielenie  w  roku  2010
pomocy finansowej dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania
w  zakresie  obsługi  bibliotecznej  i  edukacji  regionalnej  oraz  zawarcia
stosownych umów.

6. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyraŜenia  zgody  na  udzielenie  w  roku  2010
pomocy finansowej dla samorządu Powiatu Pilskiego na zadania w zakresie
upowszechniania i edukacji plastycznej oraz zawarcia stosownej umowy.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania  konsultacji  z
mieszkańcami miasta Piły.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania
nowych licencji na wykonywanie transportu drogowego taksówką udzielanych
przedsiębiorcom w roku 2010. 

9. Projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  Nr XXV/291/04 Rady Miasta Piły z
dnia 28 września 2004r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Miasta Piły na
lata 2005-2015”/ze zm./

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych.

11.Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca
ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  świadczenie  usług  w  zakresie
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  lub
opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na
terenie Gminy Piła.

12.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia parkingów do
odpłatnego  parkowania,  ustalenia  wysokości  stawek  opłaty  za  parkowanie
pojazdów samochodowych  na wyznaczonych parkingach,  wysokości  opłaty
dodatkowej oraz określenia sposobu pobierania tych opłat.
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13.Projekt  uchwały  w  sprawie  upowaŜnienia  Prezydenta  Miasta  Piły  do
zaciągnięcia  zobowiązań  finansowych  na  realizację  wieloletniej  umowy  na
świadczenie usług przewozowych w ramach lokalnego transportu zbiorowego
z MZK Piła Sp. z o. o.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  skargi  na  działalność  Dyrektora  Miejskiego
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Pile.

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  stawki  dotacji  przedmiotowej  dla  Miejskiego
Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Pile.

16.Projekt uchwały w sprawie  udzielenia dotacji dla samodzielnego publicznego
zakładu opieki zdrowotnej.

17.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/318/04 Rady Miasta Piły   w
sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

18.Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2009 rok.
19.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  14  Lutego  i
Kwiatowej.

20.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Rodła  i
PodchorąŜych.

21.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Królowej Jadwigi
i Dąbrowskiego.

22.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Krynicznej  i
Okrzei.

23.Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ulicy Kamiennej / Kamienna 2/.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Piły  –  Bydgoskie  Przedmieście  /obszar
wielkopowierzchniowych obiektów handlowych – UC/.

25.Stanowisko Rady Miasta Piły w sprawie skierowania do Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego skargi na uchwałę Nr XXVII/334/08 Rady Miasta Piły z
dnia 28 października 2008r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Miłej /dz. Nr ewid.134/21/.

26.Projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulic.
27.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda.
28.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielnie bonifikaty od opłat z

tytułu  przekształcenia  prawa  uŜytkowania  wieczystego  w  prawo  własności
nieruchomości.

29.Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy nieruchomości zabudowanej stanowiącej
własność Gminy Piła w drodze przetargu nieograniczonego.

30.Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli dokonania zamiany nieruchomości
między Gminą Piła a Powiatem Pilskim.
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31.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/237/08 Rady Miasta Piły
z dnia 25 marca 2008r. zmienionej uchwałą Nr XXXIX/464/09 Rady Miasta
Piły z dnia 29 września 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Powiatu Piskiego.

32.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XL/475/09 Rady Miasta Piły z dnia
27 października 2009r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na
pokrycie wydatków związanych z realizacją inwestycji: rewitalizacja obszaru
powojskowego w Pile przy ul. PodchorąŜych – Kossaka – Centrum Sportowo –
Rekreacyjne  i  budową  dróg  gminnych  nieznajdujących  pokrycia  w
planowanych dochodach budŜetu Miasta.

33.Interpelacje i zapytania.
34.Sprawy róŜne. 
35.Zamknięcie obrad.

Informacj ę  w  sprawie  protokołu  z  obrad  XL  sesji  złoŜył  Sekretarz  obrad
Jarosław Kotwica – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z obrad XL sesji został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/
W sprawie Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta
Piły,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły głos  zabrała  Radna
Mirosława Rutkowska-Krupka  interesując  się  postępem prac  w  zakresie  mapy
numerycznej – dodatkowych informacji  udzielił  Prezydent Jerzy Wołoszyński  –
sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Ad-4/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyj ęciu  przez  Komisje  Rady
projektu  uchwały  w  sprawie  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla
niepublicznych  przedszkoli,  szkół  podstawowych,  gimnazjów  i  placówek
oświatowych prowadzonych na  terenie  miasta  Piły  przez osoby  fizyczne  lub
osoby prawne inne niŜ jednostek samorządu terytorialnego oraz dla innych osób
fizycznych  i  osób  prawnych  prowadzących  inne  formy  wychowania
przedszkolnego,  a  takŜe  trybu  i  zakresu  kontroli  prawidłowości  ich
wykorzystania wraz z autopoprawką.
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Radna Mirosława Rutkowska-Krupka zapytała:
1. czy na posiedzenie Komisji Oświaty byli zaproszeni przedstawiciele jednostek

niepublicznych,  jeŜeli  nie  to  czy  była  wystosowana  informacja   do  tych
placówek o   uczestnictwo w procesie uchwałodawczym w tej kwestii;

2. czy  zmiana,  jaka  zostanie  zapisana,  będzie  się  odnosiła  do  obowiązku
stosowania ustawy o finansach publicznych; placówki niepubliczne rządzą się
innymi zasadami gospodarowania i czy taki zapis nie powinien się w projekcie
uchwały znaleźć;

3. termin wprowadzenia w Ŝycie uchwały,  zapisany na 14 dni po opublikowaniu
uchwały w DUWW, jest terminem dziwnym, bo  czy jednostki niepubliczne
prowadzą dla potrzeb kontroli taką dokumentację w swoich jednostkach;

4. czy  w  związku  z  takim  stosowaniem  przepisów  ustawy,  takie  pomoce
dydaktyczne jak np. tablica multimedialna, która kosztuje duŜo więcej, będzie
zaliczana do bieŜącego wydatku, czy będzie to wydatek inwestycyjny;

5. co będzie zaliczane do wydatków bieŜących jednostki niepublicznej.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
niezaleŜnie  od  tego,  jakimi  regułami  gry  finansowej  posługują  się  jednostki
niepubliczne,  to  mają  do  czynienia  z  groszem  publicznym  i  w  tym  zakresie
obowiązuje ustawa o finansach publicznych; ta reguła dotyczy wszystkich, którzy z
jakiejkolwiek formy dotowania korzystają; zaproszeniem do udziału w posiedzeniach
komisji zajmuje się przewodniczący rady lub komisji, ale w tym przypadku udział
ewentualnych podmiotów niepublicznych nie miałby wpływu na kształt tej uchwały
jako, Ŝe ona oparta jest o uregulowania centralne od początku do końca, tu nie ma
swobody zapisywania uregulowań przez gminę, a więc niezaleŜnie od tego, czy te
podmioty byłyby, czy nie, to wpływu na zapisy tam zawarte mieć by nie mogły; co
do kwestii, co zaliczać do wydatków bieŜących, a co nie – przykład, którym Pani
Radna się posłuŜyła jest przykładem absolutnie nieprzystającym do tej uchwały jako,
Ŝe  tu  finansowane  są  tylko  i  wyłącznie  wydatki  bieŜące,   co  do  tego  rodzaju
wydatków jest zaliczane równieŜ opisuje wymieniona przeze mnie ustawa, w dobrym
interesie osób, które z dotacji będą korzystały, czy podmiotów, które będą z dotacji
korzystały, jest zorientowanie się jakiego rodzaju wydatki mogą być w ramach tej
dotacji rozliczane; kwestia terminów zawartych w końcowym zapisie – są to terminy
przyjęte zgodnie z tworzeniem aktów prawa miejscowego  w związku z czym ten
termin musiał być tak zapisany.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka zapytała dlaczego w podstawie prawnej nie
ma wzmianki, Ŝe odnosi się to do ustawy finansach publicznych?

Prezydent Kosmatka stwierdził, Ŝe jest to tak oczywiste, Ŝe to czy ten zapis się tam
znalazł, czy nie, nie ma znaczenia dla uchwały.
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Radny Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:
budzi wątpliwości tryb wprowadzenia; mimo iŜ chcemy być gminą, która konsultuje
tematy z zainteresowanymi stronami, to w przypadku tej uchwały nie było nawet
próby podjęcia  dialogu z  podmiotami,  których ta kwestia dotyczy;  mam pytania,
które są następujące:

1. czy moŜliwy jest do uzyskania algorytm wyliczania stawki na jednego ucznia;
2. sposób rozliczania kosztów za miesiące wakacyjne dzieci, które są w szkole do

miesiąca maja, a od czerwca przenoszą się do innej szkoły – jak jest rozliczany
okres wakacji;

3. czy listy płac teŜ będą objęte kontrolą gminy w tym zakresie.

Naczelnik Wydziału Oświaty Ilona Bogucka m. in. stwierdziła:
wprowadzanie  aktów  prawa  miejscowego  wymaga  określonej  procedury,  po
ukazaniu się w DUWW, po 14 dniach, dopiero zaczyna funkcjonować; do tej pory
uchwały, które tą uchwałą utracą moc określały jak dotujemy szkoły niepubliczne, co
jest wliczane i co jest brane pod uwagę, od lat funkcjonuje zapis w systemie oświaty
dla  jakiego  typu  szkoły  niepublicznej,  jak  wyliczamy  tą  wielkość,  nic  tu  nie
zmieniliśmy; proponowana dziś zmiana polega na tym, Ŝe ustawodawca wprowadził
szerokie  uprawnienie  dla  organów  dotujących  do  skontrolowania  wydatkowania
pieniędzy  publicznych;  co  to  jest  wydatek  bieŜący  –  jest  to  określone  nawet  w
słowniku, natomiast wszystkie procedury określone w tym regulaminie są przepisane
z ustawy o oświacie, według tego standardu szkoły niepubliczne od lat dostają pomoc
w postaci  dotacji;  czy będziemy mogli  sprawdzać  listy płac – tak,  bo na dzisiaj
ustawodawca w ustawie o  systemie  oświaty napisał,  Ŝe jesteśmy dopuszczeni  do
wszystkich  danych  osobowych  i  do  ich  przetwarzania, nie  tylko  uczniów,  ale  i
pracowników.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
próbujemy z jednej strony udowadniać, Ŝe to co jest tam wpisane ma swoje określone
podstawy, poza które nie moŜna było wyjść,    kiedy projekt był procedowany na
szczeblu  centralnym,  to  w  procedowaniu  tego  projektu,  w  konsultowaniu,
uczestniczyły centralne organizacje, to co zostało zapisane w uchwale, a przepisane z
dokumentów wyŜszego rzędu jest rzeczą, nad którą nie ma juŜ dyskusji; algorytm to
nie jest coś, co pojawiło się nagle, tylko to funkcjonuje od momentu, kiedy gminy
przejęły prowadzenie zadań oświatowych, ten algorytm się nie zmieniał; największe
kontrowersje  budził  element,  który  został  wprowadzony  w  tych  przepisach
dopuszczających  dotującego  do  weryfikacji,  nie  tylko  w  oparciu  o  comiesięczne
składane sprawozdania o ilości uczniów, ale danie uprawnienia do wchodzenia do
dna sposobu wykorzystania środków publicznych, to nie jest tylko uprawnienie, to
jest narzucony obowiązek na gminę.
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Pan Roman Leniec - Dyrektor Szkoły Niepublicznej  odniósł się do zapisów art. 90
pkt.  3b  ustawy  i  spraw  związanych  z  rozliczaniem  dotacji  oraz  terminów
wprowadzenia uchwały.

Naczelnik Ilona Bogucka m. in. stwierdziła:
wydatkiem  bieŜącym  nie  jest  zakup  tablicy  interaktywnej;  kwestia  rozliczenia
dotacji,  rozliczamy  ją  tak  jak  ustawodawca  nam  kazał,  nie  widzę  moŜliwości
odstępstwa od tego działania i tych zasad. 

Radna Maria Miler zapytała o częstotliwość rozliczania środków.

Naczelnik Bogucka in. stwierdziła:
kaŜda z placówek niepublicznych ma zawartą umowę, z której wynika jaki jest okres
dotowania i co naleŜy składać, do kaŜdego 22 dnia miesiąca, ze stanem na 20, dana
jednostka składa liczbę  uczniów i  wówczas jest  naliczana dotacja,  z miesiąca na
miesiąc są te wnioski składane, gdy uczniów ubywa to są wnioski korygowane; jeŜeli
uczeń się wypisuje w maju, to juŜ w czerwcu nie wchodzi w dotowanie, podstawą
wypłacania dotacji  przez okres wakacyjny jest  liczba uczniów w czerwcu i  takie
wielkości dostają placówki przez lipiec i sierpień; w ustawie o systemie oświaty art.
3d mówi ”organy upowaŜnione do przeprowadzenia kontroli przez organa, o których
mowa  w  ust.  3e,  mają  prawo  wstępu  do  szkół  i  placówek  oraz  wglądu  do
prowadzonych  przez  nie  dokumentacji  organizacyjnej, finansowej  i  dokumentacji
przebiegu  nauczania,  organy,  o  których  mowa  w  ust.  3e  w  związku  z
przeprowadzeniem  kontroli  prawidłowości  wykorzystania  dotacji  przez  szkoły  i
placówki mogą przetwarzać dane osobowe uczniów tych szkół i placówek”.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka zapytała dlaczego Wydział nie starał się tę
kwestię  uporządkować  z  nowym rokiem szkolnym,  tylko w trakcie  trwania roku
szkolnego.

Naczelnik  Bogucka  odpowiedziała,  Ŝe  została  przyjęta  zasada,  Ŝe  zostanie  to
uporządkowane z nowym rokiem budŜetowym.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie w roku 2010 pomocy
finansowej dla samorządu Województwa Wielkopolskiego na zadania w zakresie
obsługi  bibliotecznej  i  edukacji  regionalnej  oraz  zawarcia  stosownych umów
został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-6/
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie w roku 2010 pomocy
finansowej  dla  samorządu  Powiatu  Pilskiego  na  zadania  w  zakresie
upowszechniania i edukacji plastycznej oraz zawarcia stosownej umowy został
przyj ęty przez Komisje.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  17  radnych,  5  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-7/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyj ęciu  przez  Komisje  projektu
uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami
Miasta Piły.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka zgłosiła autopoprawkę o dopisanie w § 6
pkt.  2  podpunktu  d/  w  brzmieniu  „pisemne  powiadomienie  jednostki
pomocniczej”.

Uchwała  z  autopoprawką  podjęta  została  jednogłośnie  –  uchwała  stanowi
załącznik do protokołu.

Ad-8/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyj ęciu  przez  Komisje  projektu
uchwały  w  sprawie  określenia  liczby  przeznaczonych  do  wydania  nowych
licencji  na  wykonywanie  transportu  drogowego  taksówką  udzielanych
przedsiębiorcom w roku 2010 z wnioskiem o zapisanie w § 1 ilości „50”.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/
W sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV/291/04 Rady Miasta
Piły z dnia 28 września 2004r.  sprawie przyjęcia „Strategii Miasta Piły na lata
2005-2015” ze. zm. głos zabrali:

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  i  Komisji  Spraw
Społecznych poinformowali o przyjęciu przez Komisje projektu uchwały.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował o przyjęciu dwóch
wniosków dotyczącymi zapisania na str. 77 w pkt. 5 „ Modernizacja południowej
części  obwodnicy  śródmiejskiej  na  odcinku  od  ul.  Kwiatowej  z  przebudową
skrzyŜowania z ul. Towarową i Pomorską” i w pkt. 9 „Poł ączenie ul. Drygasa
wraz ze skrzyŜowaniem z ul. Dzieci Polskich i Bohaterów Stalingradu” daty „do
2013 roku”. Przewodniczący stwierdził, Ŝe projekt uchwały nie zyskał akceptacji
Komisji.

Radna Maria Miler, podając powody, dla których będzie głosowała przeciwko, m.
in. stwierdziła:
w projekcie brak jest diagnozy, punktu odniesienia – odczytała niektóre wyniki badań
z  diagnozy;  jednym  z  wniosków  do  strategii  był  mój  wniosek  z  marca  dot.
współpracy Prezydenta i Starosty w celu pozyskiwania terenów produkcyjnych poza
granicami miasta i tworzenie podstref; nie otrzymałam odpowiedzi na pytania jak w
sytuacji prywatyzacji MEC ma wyglądać udział alternatywnych źródeł energii jako
paliwa  w  kotłowni  MEC;  nic  w  celach  operacyjnych  nie  mówi  się  o  budowie
mieszkań socjalnych; kierunki rozwoju to głównie turystyka, ale rozwój gospodarczy
to chyba jest nadrzędny cel, który powinniśmy realizować.

Prezydent Paweł Dahlke m. in. stwierdził:
to nie jest nowy dokument, to jest modyfikacja strategii uchwalonej we wrześniu
2004r.; jesteśmy u progu roku 2010, w połowie obowiązywania strategii, którą dzisiaj
modyfikujemy; w opisach działań zostały umieszczone te zadania, które udało nam
się  do  tej  pory  zrealizować;  opisy  zostały  uzupełnione  o  kolejne  działania,  te
działania wynikające z wieloletnich programów rozwojowych, uchwalonych przez
Radę Miasta; zostały równieŜ uwzględnione nowe warunki finansowania projektów
przewidzianych do realizacji przy współudziale projektów z Unii Europejskiej; przy
opracowywaniu strategii  zostały  przeprowadzone konsultacje z przedstawicielami
róŜnych organizacji, które mają wpływ na społeczno – gospodarczy rozwój naszego
miasta;  odnosząc się  do uwag Pani Radnej –  na tym polega strategia, Ŝe jest to
wytyczenie  pewnych  kierunków i  ona  musi  być  z  definicji  na  duŜym poziomie
ogólności;  strategia,  którą  modyfikujemy,  miała  załączoną  tabelę  z  konkretnymi
kwotami  i  wydatkowaniami  w  określonych  latach,  dzisiaj  tego  nie  ma;  co  do
przewagi celów turystycznych – cały pierwszy obszar, o którym strategia mówi, na
pierwszym miejscu jest praca i przedsiębiorczość, ostatni to turystyka, kultura i sport.

Radny  Rafał  Zdzierela poinformował  o  trwających  pracach  zmierzających  do
zawiązania  klastra turystycznego Północnej Wielkopolski, która z lokalizacją Piły
wiąŜe  duŜe  nadzieje;  po  utworzeniu  tego  klastra  Pilanie  mogą  oczekiwać  sporo
korzyści;  dobrze  jest,  Ŝe  takie  zapisy  znajdują  się  w  strategii,   postawienie  na
turystykę jest dobrym kierunkiem.

Na obrady przybył Przewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak – stan radnych 23.
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Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
sugestia Komisji, by dokładnym terminem określić część tej modernizacji obwodnicy
śródmiejskiej,  a  szczególnie  tego  węzła  drogowego  w  obrębie  ul.  Pomorskiej,
Towarowej, Zygmunta Starego - w obrębie tego węzła są tereny zamknięte, cały czas
jesteśmy w fazie regulowania spraw własnościowych w tym obrębie, a więc trudno
tam określić moment procesu prywatyzacyjnego; podobnych argumentów bym uŜył
do węzła drogowego ul. Dzieci Polskich, Drygasa i Bohaterów Stalingradu, tu poza
problemami  własnościowymi  takie  określanie  dzisiaj  terminów  w  katalogu
priorytetów nie jest najwaŜniejsze poniewaŜ komunikacyjnie to funkcjonuje, a tam
występują równieŜ elementy wraŜliwe jak naruszenie interesu osób trzecich; w sferze
prywatyzacji moŜemy być dumni z tego, Ŝe prywatyzacja nastąpiła we właściwym
momencie,  Ŝe wykorzystaliśmy ten najlepszy moment koniunktury,  jaki  na rynku
występował  w  sferze  zainteresowania  procesami  prywatyzacyjnymi  i  gotowości
lokowania kapitału w tym mieście; dzięki temu, Ŝe inwestor branŜowy energetyki
podjął  niezwłocznie,  tuŜ  po  podpisaniu  umowy  prywatyzacyjnej,  działania  które
pokazują,  Ŝe poszukiwania tych alternatywnych źródeł  energii  przez tą  firmę  jest
faktem; moŜna krytykować turystykę,  ale tych wyborów, w imieniu mieszkańców,
dokonuje  Rada  Miasta,  pojedynczy  pogląd  nie  moŜe  dewastować  i  zmieniać
priorytetów,  jakie  Rada określiła,  ta  modyfikacja  tylko  pewne ruchy kierunkowe
przeprowadza; sprawa mieszkalnictwa – poprzedni rząd rozpoczął proces degradacji
budownictwa społecznego, które w tym mieście miało swoją pozytywną  historię, bo
co roku 100 mieszkań było budowanych i 1/3 tej wielkości wprowadzaliśmy w ten
ruch mieszkaniowy, a tym sposobem odzyskiwaliśmy lokale socjalne, ubolewam, Ŝe
kolejny rząd tą degradację kontynuuje; inwestycje produkcyjne – nieprawdą jest, Ŝe
takich pomysłów nie wspieramy, bo przygotowania terenów, jak i róŜne działania,
które zachęcają do lokowania kapitału w mieście, cały taki katalog  takich działań
moŜna wymienić.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka m. in. stwierdziła:
teŜ  podzielam  pogląd,  Ŝe  brakuje  diagnozy,  która  wyjaśniłaby  wiele  spraw,
zaprezentowane cele są w zdecydowanej części przeniesione ze strategii; czego w
strategii  zabrało  -  dla  Piły  bardzo  zmieniły  się  uwarunkowania  zewnętrzne  i
wewnętrzne, Piła wraz z całym podregionem znalazła się na styku, na peryferiach
wielkopolski,  oczekiwałam  Ŝe  uzyskam  odpowiedź  na  temat  dokonania,
sprecyzowania,  czy  choćby  próby  podjęcia  ukształtowania  funkcji  miasta  w
przyszłości,  takiego uszczegółowienia zdecydowanie zabrakło; jeśli  chodzi  o sam
dokument brak jest spójności w załączonej tabeli; dwa wnioski Komisji Gospodarki
Miejskiej  –  uchwała Rady Miejskiej  w sprawie  układu ulicznego obowiązuje  od
1996r. i  było 10 lat, by się tymi sprawami zobowiązań własnościowych zająć; są to
miejsca gdzie jest styk i obwodnicy i targowiska i kolei i autobusów, jest tam bałagan
organizacyjny;  podobnie  jest  z  ulicą  Drygasa;  pozytywnie  oceniam  w  tym
dokumencie fakt,  Ŝe znalazłam zapis partnerstwa publiczno-prywatnego, będę  się
przyglądała na ile on będzie w praktyce wykorzystany i zrealizowany; doczytałam się
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Ŝe w zakresie selektywnej gospodarki odpadami nastąpi obniŜka kosztów sprzątania;
realizacja obwodnicy zewnętrznej - wiem, Ŝe nie całkowicie zaleŜy to od miasta, ale
swego czasu powołaliśmy stowarzyszenie, na które jakieś pieniądze z budŜetu gminy
idą, chciałabym się dowiedzieć,  co się w Generalnej Dyrekcji na ten temat mówi;
kolejny temat to sprawa lotniska - została podjęta uchwała przez Radę  w sprawie
zagospodarowania  lotniska  i  Pan  Prezydent  był  tam  zobowiązany  do  realizacji
pewnych  zapisów,  chciałabym  wiedzieć  na  jakich  to  jest  etapach  i  co  w  tych
kwestiach zostało zrobione; moja generalna uwaga – ten dokument   to stek słów,
bardzo obszerny, będą za strategią głosowała chociaŜ mam wątpliwości do jakości
tego dokumentu.

Dyrektor Pilskiej  Izby Gospodarczej Grzegorz Marciniak  stwierdził, Ŝe Pilska
Izba Gospodarcza nie została zaproszona do konsultacji  tak waŜnego dokumentu,
jakim  jest  strategia;  w  sprawie  instytucjonalnego  systemu  wsparcia
przedsiębiorczości  złoŜył  deklarację  wspierania  rozwoju  przedsiębiorczości  i
uczestnictwa w realizacji  punktu „praca i przedsiębiorczość”;  poinformował, Ŝe w
ciągu  najbliŜszych  dwóch  miesięcy  PIG  zorganizuje  konferencję  poświęconą
tematowi  terenów  inwestycyjnych  i  terenu  lotniska;  wskazywał  na  to,  iŜ  teren
lotniska znika ze strategi, a był przez poprzednie lata; w sprawie turystyki – zwrócił
się z prośbą, by na tą dziedzinę patrzeć jak na jeden z elementów gospodarki; zwrócił
uwagę na zbyt mało szczegółowy  zapis dotyczący rzeki Gwdy i moŜliwości z tym
związane np. mała przystań.

Radny Jan Lus zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.

Radny Rafał Zdzierela zgłosił wniosek przeciwny o nie zamykanie  dyskusji.

Prezydent  Jerzy  Wołoszyński poinformował  o  konferencji  prasowej  Zarządu
Stowarzyszenia Drogi S-11 w Warszawie w Polskiej Agencji Prasowej, gdzie zostały
omówione  dwa  węzłowe  zagadnienia;  na  tej  konferencji  były  tez  prezentowane
wystąpienia  Dyrektorów  Oddziałów  Generalnych  GDDKiA  i  pokazany  stopień
przygotowania tych inwestycji, został uzgodniony między Gminą, a GDDKiA wybór
wariantu na odcinku od węzła ul. Bydgoska do rzeki Gwdy tzw. wariant trzeci; w
spawie układu drogowego związanego z PKP Prezydent stwierdził, Ŝe przez wiele lat
staranne  przygotowanie  tej  inwestycji  jest  prowadzone,  zakończyło  się  ono
podpisaniem umowy na przyjęcie odcinka Zygmunta Starego do ul. Towarowej, ale
są  dalsze  problemy związane z  nakładem na te  budynki,  które  na  tym obszarze
występują; w sprawie lotniska Prezydent m. in. stwierdził: Gmina Piła, swoją rolę w
próbach  poszukiwania  sposobu  rozwiązania  problemu  obszaru  lotniska,  spełniła;
został  opracowany  i  uchwalony  plan  zagospodarowania tego  obszaru,  dokonano
uzgodnień z Agencją Mienia Wojskowego, a to co jest przedmiotem przejęcia przez
Powiat nie kwalifikuje się na wniesienie do specjalnej strefy ekonomicznej poniewaŜ
jest to pas startowy i tereny przyległe, związane z obsługą nawigacyjną i logistyczną
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funkcjonowania lotniska i nie ma tam  moŜliwości lokowania  innych przedsięwzięć
gospodarczych jak działalność lotniskowa; podzielił pogląd, Ŝe turystyka jest wielkim
przemysłem i  moŜe  być  źródłem wzrostu  gospodarczego,  poinformował,  Ŝe    w
czwartek  będzie  składamy  wniosek  aplikacyjny,  który  jest  związany  z  tym
działaniem  –  modernizacja  Centrum  Strzelectwa,  z  zaznaczeniem  tam  funkcji
turystycznej.

Przewodniczący Czapiewski  potwierdził,  Ŝe lotnisko zostało przekazane Pile  na
mocy ustawy o przekazaniu niektórych składników mienia wojskowego i ta ustawa
reguluje sprawy dotyczące przyszłości tego lotniska, jak równieŜ  o moŜliwościach
lokalizacji w pobliŜu innych obiektów.

Za  wnioskiem o  zamknięcie  dyskusji  głosowało  14  radnych,  6  radnych było
przeciwnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Za wnioskiem Komisji Gospodarki Miejskiej dot. dopisania w pkt. 5 na str. 77
daty „do 2013 r.” głosowało 16 radnych, 5 radnych było przeciwnych, 2 radnych
wstrzymało się od głosu.

Za wnioskiem Komisji Gospodarki Miejskiej dot. dopisania w pkt. 9 na str. 77
daty „do 2013 r.” głosowało 12 radnych, 7 radnych było przeciwnych, 1 radny
wstrzymał się od głosu.

Za podjęciem uchwały, z wcześniej przyj ętymi zmianami, głosowało 18 radnych,
3 radnych było przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została
podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/
Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i
modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych przyjęty został przez
Komisje Rady.

Prezes Zarządu Mariusz Bednarczyk,  na prośbę  Radnej Marii  Miler,  omówił
informację z wykonania planu zadań inwestycyjnych w 2009r – informacja stanowi
załącznik do protokołu.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 2
radnych wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ogłoszono przerwę.
Ad-11/
Projekt  uchwały w sprawie wymagań,  jakie powinien spełniać  przedsiębiorca
ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  świadczenie  usług  w  zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości lub opróŜniania
zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  na  terenie
Gminy Piła, z autopoprawką zgłoszoną podczas Komisji, został przyjęty przez
Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie -  uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/
Projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie wyznaczenia parkingów do
odpłatnego  parkowania,  ustalenia  wysokości  stawek  opłaty  za  parkowanie
pojazdów  samochodowych  na  wyznaczonych  parkingach,  wysokości  opłaty
dodatkowej oraz określenia sposobu pobierania tych opłat przyjęty został przez
Komisje.

Radny  Hubert  Ciechanowski  zgłosił  wniosek o  wprowadzenie w §  1  punktu
trzeciego w brzmieniu:
„3. Wprowadza się  ust. 10 do regulaminu funkcjonowania parkingów płatnych
niestrzeŜonych zapis w brzmieniu: „Miejsca parkingowe wyznaczone dla osób
niepełnosprawnych  zwolnione  są  z  opłat  parkingowych  dla  osób
niepełnosprawnych posiadających niezdolność do samodzielnej egzystencji oraz
umiarkowany stopień niepełnosprawności”.

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
chciałem Państwa odwieźć od przyjęcia takiego wniosku, bo obróci się on przeciwko
osobom niepełnosprawnym;  intencją  tego przepisu było zawsze nie zarabianie na
potrzeby  budŜetu,  ale  zwiększenie  tam  rotacji;  gdyby  było  moŜliwe,  w  sensie
prawnym, wyodrębnienie grupy niepełnosprawnych z ograniczeniami narządu ruchu,
bo do nich  jest  to  adresowane,  to  wtedy te  rozwaŜania  miałyby  sens,  natomiast
uprawnienie  setek  osób  niepełnosprawnych   odcina  dostęp  ludziom,  którzy
autentycznie z tego uprawnienia chcieliby skorzystać.

Radny  Rafał  Zdzierela  zaprezentował  film  obrazujący  trudności,  jakie  muszą
pokonać  niepełnosprawni,  korzystający  z  parkingów  –  wysokie  krawęŜniki  do
pokonania, duŜa odległość miejsc postojowych od parkometru.

Prezydent Paweł Dahlke m. in. stwierdził:
na Komisjach juŜ tę sprawę przedstawialiśmy, iŜ mamy tą świadomość, Ŝe miejsca
dla niepełnosprawnych nie są  do końca szczęśliwie usytuowane poniewaŜ  są  one
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zazwyczaj na skraju parkingów, a na środku są parkomaty;  decyzja, by przenieść
miejsca parkingowe dla  niepełnosprawnych koło parkomatów jest  jak  najbardziej
słuszna i ona zapadła tylko, Ŝe technicznie problem jest taki, Ŝe zgodnie z przepisami
miejsca dla niepełnosprawnych muszą  być  odpowiednio szersze; przy najbliŜszym
remoncie, na wiosnę,  będzie to zrobione.

Radna Maria Miler  poparła wniosek Radnego Ciechanowskiego.

Radny Jan Lus  zwracał uwagę na to, iŜ nie jest to problem finansowy, chodzi o
zwiększenie rotacji tych wyznaczonych miejsc.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  uznał,  iŜ  bardzo
waŜną  rzeczą  jest,  by  przy  podejmowaniu  nowych  inwestycji  pamiętać  o
niepełnosprawnych.

Radna  Mirosława  Rutkowska-Krupka  stwierdziła,  iŜ  naleŜy  pamiętać  przy
konstruowaniu budŜetu na 2010r. o sprawie  wyrysowania odpowiedniej szerokości
parkingów  dla  niepełnosprawnych,  obniŜenia  krawęŜników,  umieszczenia
parkomatów  w  pobliŜu  tych  miejsc;  druga  kwestia  to  problem  wysokich
krawęŜników, występujący w całym mieście, a głównie na osiedlach.

Za wnioskiem Radnego Ciechanowskiego opowiedziało się 6 radnych, 9 radnych
było przeciwnych, 6 radnych wstrzymało się od głosu, wniosek nie został przez
Radę przyjęty.

Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 2 radnych było przeciwnych, 1
radny wstrzymał  się  od głosu,  uchwała została podjęta  większością  głosów –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/
Projekt  uchwały  w  sprawie  upowaŜnienia  Prezydenta  Miasta  Piły  do
zaciągnięcia  zobowiązań  finansowych  na  realizację  wieloletniej  umowy  na
świadczenie usług przewozowych w ramach lokalnego transportu zbiorowego z
MZK Piła Sp. z o. o. przyj ęty został przez Komisje.

Radna Maria Miler zapytała, kiedy pomoc publiczna będzie niedozwolona – Pani
Alicja  Bober  poinformowała,  Ŝe  zasady  zawarte  są  w  Załączniku  Nr  1  i
niedozwolona będzie pomoc wówczas, gdy będzie rozliczana w sposób sprzeczny z
załącznikiem  i zawarta umową. Na kolejne pytania Radnej dodatkowych informacji
udzielili Prezydent Wołoszyński, Prezes Antoni Serwacki i Pani Alicja Bober.
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Przewodniczący  Rady  Paweł  Jarczak  przypomniał,  Ŝe  w dniu  dzisiejszym jest
procedowana   uchwała  dotycząca  upowaŜnienia  Prezydenta  do  zaciągnięcia
zobowiązań  finansowych,  określonych  wielkościami  według  odpowiednich
wskaźników; w punkcie 3 zapisane jest, Ŝe szczegółowe zasady podwyŜek cen  w
kaŜdym roku zostaną uchwalone we właściwych uchwałach Rady Miasta Piły.

Radna  Mirosława  Rutkowska-Krupka  zapytała  jak  wyglądają  przychody  w
firmach,  gdzie  wprowadzono  kartę  miejską,  Radna  podając  przykład   Tczewa
poinformowała,  Ŝe  wpływy  dla  firmy,  która  to  wprowadziła,  spadły  o  połowę;
nawiązując do wniosku o wymianę 21 autobusów uznała, Ŝe pilne byłoby dokonanie
zakupu 14 autobusów.; Radna zapytała, w oparciu o który wariant kwota 36 mln
została zapisana.

Prezydent Jerzy Wołoszyński m. in. stwierdził:
jeździliśmy do Tczewa i obserwowaliśmy proces tych rozliczeń, w Pile rozliczamy
się w umowie pracą przewozową,  w Tczewie to rozliczenie następuję w oparciu o
sfinansowanie przez budŜet miasta, czy pokrycie udzielonych  ulg;  karta miejska
pokazała obraz, Ŝe próby statystycznego oszacowania wielkości ulg były fałszywe;
nie sądzę, by w Tczewie tak radykalnie spadła liczba pasaŜerów.

Dodatkowych  informacji  udzielili Prezes  MZK Antoni  Serwacki  i  Pani  Alicja
Bober. Radna  Krupka  stwierdziła,  Ŝe  po  uzyskaniu  dodatkowych  informacji
wątpliwości zostały wyjaśnione.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski m.
in. stwierdził:
w  tym dokumencie  przyjmujemy  do  wiadomości  szacowane koszty  spółki  przez
najbliŜszych 6 lat i   zatwierdzamy źródła ich pokrycia; planujemy podwyŜkę cen
biletów  i  tak,  w  szacunku  prostym    2/3  przyrostu  dochodów  spółki  będzie
pokrywane ze wzrostu dotacji miasta, a 1/3 ze wzrostu cen biletów; ten dokument jest
napisany w warunkach 2009 roku tzn. Ŝe nie ma karty miejskiej, nie wiemy ilu ludzi
korzysta z biletów ulgowych i bezpłatnych; jeŜeli w 2010 roku wdroŜymy kartę  to w
realiach  2011  roku  otrzymamy  faktyczne  dane,  nie  tylko  o  ilości  pasaŜerów
korzystających z usług komunikacji, w tym biletów bezpłatnych, ulgowych i wtedy
się  okaŜe, czy miasto dopłacając dziś  4.800tys, czy 5.200 tys w przyszłym roku,
więcej płaci niŜ utrata przychodów spółki, czy odwrotnie; karta ma nie tylko pomóc
zinwentaryzować  przejeŜdŜających   uŜytkowników  komunikacji,  ale  ma  takŜe
odpowiedzieć na szereg pytań – jak te autobusy kursują, czy efektywnie kursują, jak
zorganizować lepiej tę komunikację.

W dalszej  dyskusji, dot. głównie dostępności komunikacji miejskiej i wprowadzenia
karty miejskiej, udział wzięli Radny Rafał Zdzierela, Radny Jan Lus, Przewodniczący
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Rzemykowski  i  Radna  Miler  -  dodatkowych  informacji  udzielał   Prezydent
Wołoszyński. 

Za  podjęciem uchwały  głosowało  19  radnych,  4  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-14/
W sprawie  skargi  na  działalność  Dyrektora  MZGM  Przewodniczący  Komisji
Spraw  Społecznych  i  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformowali,  iŜ  Komisje
uznały skargę za bezzasadną, Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta
poinformował, Ŝe Komisji nad tym projektem uchwały nie głosowała.

Uchwała,  z  zapisaniem  w  §  1,  iŜ  skarga  jest  bezzasadna,  została  podjęta
jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/
Przewodniczący Komisji poinformowali o wyraŜeniu przez Komisje pozytywnej
opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  stawki  dotacji przedmiotowej  dla
Miejskiego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Pile.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  19  radnych,  4  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-16/
Projekt  uchwały w sprawie udzielenia dotacji  dla samodzielnego publicznego
zakładu opieki zdrowotnej został przyjęty przez Komisje.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciwny, 7 radnych
wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/
Projekt  uchwały zmieniający uchwałę  Nr  XXVII/318/04 Rady Miasta  Piły  w
sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych
przyj ęty został przez Komisje Rady.
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Za podjęciem uchwały opowiedziało się 21 radnych, 2 radnych wstrzymało się
od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik
do protokołu.

Ad-18/
Projekt  uchwały w sprawie zmian w budŜecie  miasta  Piły  na 2009r.  wraz z
autopoprawką przyj ęty został przez Komisje.

Za  podjęciem  uchwały  z  autopoprawką   głosowało  18  radnych,  4  radnych
wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  14  Lutego  i
Kwiatowej przyj ęty został przez Komisje.

Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu,
uchwała  została  podjęta  większością  głosów  –  uchwała  stanowi  załącznik  do
protokołu.

Ad-20/
Przewodniczący Komisji poinformowali o wyraŜeniu przez Komisje pozytywnej
opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic
Rodła i PodchorąŜych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Królowej Jadwigi i
Dąbrowskiego przyjęty został przez Komisje.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-22/
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Krynicznej  i
Okrzei został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-23/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyj ęciu  przez  Komisje  projektu
uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego
miasta Piły w rejonie ul. Kamiennej /Kamienna 2/.

Za  przyj ęciem  załącznika  Nr  3  dot.  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji
zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły
w  rejonie  ul.  Kamiennej  /Kamienna  2/  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury
technicznej,  które  naleŜą  do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich
finansowania głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Za przyjęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Kamiennej
/Kamienna  2/  z  ustaleniami  studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego miasta Piły głosowali wszyscy radni.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-24/
Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  miasta  Piły  –  Bydgoskie  Przedmieście  /obszar
wielkopowierzchniowych  obiektów  handlowych  –  UC/  przyjęty  został  przez
Komisje.

Na  pytania  Radnych  Huberta  Ciechanowskiego  i  Mirosławy  Rutkowskiej-
Krupka  dodatkowych informacji udzielił Prezydent Paweł Dahlke.

Za  przyj ęciem  Załącznika  Nr  3  dot.  rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,
zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły
–  Bydgoskie  Przedmieście  /obszar  wielkopowierzchniowych  obiektów
handlowych – UC/, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które naleŜą
do  zadań  własnych  gminy  oraz  zasadach  ich  finansowania  głosowało  18
radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał si od głosu.
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Za przyjęciem Załącznika Nr 2 dot. stwierdzenia zgodności miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  z  ustaleniami  studium  uwarunkowań  i
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły głosowało 18 radnych,
1 radny był przeciwny, 2 radnych wstrzymało się od głosu.

Za  podjęciem  uchwały  opowiedziało  się  17  radnych,  3  radnych  było
przeciwnych,  1  radny  wstrzymał  się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta
większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-25/
W sprawie Stanowiska Rady Miasta Piły dot. skierowania do Wojewódzkiego
Sądu Administracyjnego skargi na uchwałę Nr XXVII/334/08 Rady Miasta Piły
z dnia 28 października 2008r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Miłej /dz. nr ewid. 134/21/ głos zabrali
Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju
Miasta informuj ąc, iŜ Komisje treści odpowiedzi nie głosowały; Przewodniczący
Komisji  Gospodarki  Miejskiej  poinformował,  Ŝe Komisja  większością  głosów
zaakceptowała propozycję odpowiedzi.

Za przyjęciem treści odpowiedzi na skargę na uchwałę Nr XXVII/334/08 Rady
Miasta Piły  z  dnia  28 października  2008r.  głosowało 15 radnych,  4  radnych
wstrzymało się od głosu – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Ad-26/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  przyj ęciu  przez  Komisje  projektu
uchwały w sprawie nadania nazw ulic.

Radny  Rafał  Zdzierela  sprzeciwił  się  nadaniu  nazwy  ulicy   im.  Romana
Dmowskiego  –  Radny  odczytał  fragmenty  encyklopedii  internetowej   dot.
działalności R. Dmowskiego;
Radny zgłosił  wniosek o nadanie omawianej    ulicy nazwy „płk.  Kazimierza
Zygmunta  Rybickiego”  -  Radny  odczytał  fragmenty  dot.  działalności  K.
Rybickiego.

Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Bystrzycki postawił wniosek, który na
Komisji  Bud Ŝetu  i  Rozwoju  Miasta  zgłaszał  Radny  Andrzej  Czapiewski,  by
Mosty Królewskie nazwać imieniem Królowej Konstancji.

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
postawił  wniosek,  by  w  dniu  dzisiejszym  nie  rozpatrywać  nadania  mostom
nazwy  im. Królowej Konstancji poniewaŜ chciał się  zapoznać się z tą postacią,
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a ponadto jeszcze nie ma mostu więc nie ma potrzeby, by się z tym speszyć.

Naczelnik Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Tomira Oleszak poinformowała, Ŝe
w Pile jest juŜ ul. Konstancji, chociaŜ brakuje tego członu „Królowej”, ale będzie to
uregulowane poniewaŜ sprawa ta była juŜ omawiana na Komisji ds nazewnictwa ulic.

Po wyjaśnieniach Pani Oleszak Radny Czapiewski uznał  wniosek za wycofany.

Radny Włodzimierz Michalski poprosił o uzasadnienie do zgłoszonego wniosku, by
ulicę nazwać im. R. Dmowskiego.

Prezydent  Jerzy  Wołoszyński  poinformował,  Ŝe  wnioskodawcą  jest  Narodowe
Towarzystwo Oświatowe, które przedstawiło argumentację opierającą się na tym, Ŝe
jest uchwała sejmu o uczczeniu pamięci Romana Dmowskiego, gdzie wnioskodawca
przytacza  róŜne  elementy  Ŝyciorysu,  a  ponadto  Komisja  bazowała  równieŜ  na
ocenach historyków.

Za   wnioskiem  Radnego  Zdziereli,  by  omawianej  ulicy nadać  imię  płk.
Kazimierza Zygmunta Rybickiego, opowiedziało się 13 radnych, 2 radnych było
przeciwnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu.

Prezydent  Jerzy  Wołoszyński  zgłosił  wniosek,  by  w  dniu  dzisiejszym podjąć
uchwałę  z  wyłączeniem  §  2;  Prezydent  stwierdził,  Ŝe Komisja  badała równieŜ
aspekty  techniczne  np.  ilość  wyrazów,  moŜliwości  umieszczenia  nazwy  w
dokumentach,  czy na tablicach  i   po dogłębnej  analizie  wszystkich  aspektów,  w
kolejnym kroku, uwzględniając sugestie radnych, tę propozycję odrębną  uchwałą 
skierowałaby  do Rady.

Przewodniczący Rady Andrzej Czapiewski zapytał radcę  prawnego, czy na tym
etapie procedowania projektu uchwały jest to moŜliwe - otrzymał odpowiedź Radcy
Urzędu Łukasza  Czarnego,  iŜ  jest  to  moŜliwe  dlatego,  Ŝe uchwała  nie  została
jeszcze podjęta.

Radny Rafał Zdzierela uznał, Ŝe w dniu dzisiejszym moŜna by było się zmierzyć się
z tym zagadnieniem i nie potrafi zrozumieć wniosku Pana Prezydenta.

Prezydent  Woloszyński stwierdził,  Ŝe  Ŝadnym  słowem  nie  zakwestionował
zgłoszonej propozycji; jest członkiem  Komisji ds nazewnictwa ulic i zna warsztat
przygotowywania takich propozycji; Komisja ma swój skład, jest wielozawodowa i
dla  bezpieczeństwa,  by  nie  było    później  w  stosowaniu  tej  nazwy  Ŝadnych
problemów,  zaproponował tę poprawkę.
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Radny Rafał Zdzierela stwierdził, Ŝe skoro nazwa jest zbyt długa, to moŜna przyjąć
propozycję  płk.  Kazimierza  Rybickiego,  bez  drugiego  imienia  i Rada  w  dniu
dzisiejszym jest w stanie ponieść cięŜar takiej decyzji.

Prezydent Wołoszyński m. in. stwierdził:
jest ileś aspektów - czy  „pułkownik” będzie zapisany  skrótem, czy pełną nazwą, w
Komisji  korzystamy  z  sugestii  specjalistów,  w  róŜnych  aspektach,  równieŜ
językoznawczych.

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka, propozycję Prezydenta Wołoszyńskiego, o
odłoŜenie tego tematu na inny termin,  uznała za zasadną. 

Radny Rafał Zdzierela stwierdził, Ŝe przychyla się do wniosku Prezydenta w tym
zakresie, aby cały projekt uchwały trafił niezwłocznie na kolejną sesję.

Radca prawny Urzędu Łukasz Czarny potwierdził, Ŝe  uchwałę  moŜna podjąć z
wyłączeniem § 2.

Prezydent  Wołoszyński poinformował  o  10  rocznicy  powstania  Parafii
Ewangelicko-Augsburskiej  w  Pile  i  prośbie  o  nadanie  nazwy  ulicy  nazwy
„Luterańska” - zgodnie z zapisem § 1.

Radny Rafał Zdzierela zgodził się z propozycją Prezydenta; poprosił by bez zbędnej
zwłoki zwołać posiedzenie Komisji celem przygotowania nowego projektu uchwały.

Za podjęciem uchwały, w ramach autopoprawki bez § 2, głosowało 20 radnych,
1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-27/
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Włodzimierz Bystrzycki i
Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Radosław Ciemięga poinformowali o przyjęciu
projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ronda.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował o
przyj ęciu  projektu  uchwały  z  uwagą,  by  w  §  1,  zamiast  „Rondo  Orląt
Lwowskich”,   zapisać  „Rondo  Kolejarzy”,  natomiast  nazwę  „Rondo  Orl ąt
Lwowskich” nadać innemu rondu. 

Za  wnioskiem  Komisji  Spraw  Społecznych  głosowało  20 radnych,  1  radny
wstrzymał się od głosu, wniosek został przez Radę przyj ęty.
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Za  pojęciem uchwały  z  zapisaniem w §  1  „Rondo  Kolejarzy”  głosowało  20
radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została podjęta większością
głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-28/
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z
tytułu  przekształcenia  prawa  uŜytkowania  wieczystego  w  prawo  własności
nieruchomości  przyjęty  został  przez  Komisje  z  wnioskiem  o  zapisanie  w  §
„80%”.

Za podjęciem uchwały z 80% bonifikatą opowiedziało się 18 radnych, 2 radnych
wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-29/
Przewodniczący  Komisji  poinformowali  o  wyraŜeniu  przez  Komisje  Rady
pozytywnej  opinii  o  projekcie  uchwały  w  sprawie  sprzedaŜy  nieruchomości
zabudowanej  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  w  drodze  przetargu
nieograniczonego.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-30/
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia woli dokonania zamiany nieruchomości
między Gminą Piła a Powiatem Pilskim przyjęty został przez Komisje Rady.

Dodatkowych  informacji  Radnemu  Rzemykowskiemu  w  sprawie  powstania
nowej biblioteki udzielił Prezydent Wołoszyński.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  19  radnych,  2  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-31/
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/237/08 Rady Miasta Piły z
dnia 25 marca 2008r. zmienionej uchwałą Nr XXXIX/464/09 Rady Miasta Piły z
dnia 29 września 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Pilskiego omówił Prezydent Jerzy Wołoszyński.
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Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 1 radny był przeciwny, 3 radnych
wstrzymało się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała
stanowi załącznik do protokołu.

Ad-32/
Projekt uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XL/475/09 Rady Miasta Piły z dnia
27  października2009r.  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowego kredytu  na
pokrycie  wydatków związanych z realizacją  inwestycji:  rewitalizacja obszaru
powojskowego  w  Pile  przy  ul.  PodchorąŜych-Kossaka-Centrum  Sportowo-
Rekreacyjne  i  budową  dróg  gminnych  nieznajdujących  pokrycia  w
planowanych dochodach budŜetu Miasta przedstawiła Skarbnik Miejski Danuta
Drabik.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  16  radnych,  5  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-33/
W punkcie interpelacje i zapytania głos zabrali:

Radny Hubert Ciechanowski zapytał o stopień informatyzacji Urzędu.

Radny Zbigniew Pyziak  poinformował o powstałej  niecce pomiędzy parkingiem
przy MDK, a płotem Szkoły Nr 1, Radny postulował o zabezpieczenie terenu przed
zalewaniem.

Radny  Kazimierz  Kosmatka  zapytał,  czy  lokatorka  zamieszkała  w  mieszkaniu
wykupionym przez gminę moŜe to mieszkanie przekształcić na własność.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki  poprosił  o  informacje  dotyczące  przetargów na
Schronisko dla Zwierząt i na Pływalnię na Osiedlu Górnym.

Radna  Mirosława  Rutkowska-Krupka zwróciła  się  z  pytaniem  do
Przewodniczącego Rady, czy udzielił odpowiedzi na pismo Pana Sobczyńskiego.
Ponadto zapytała, czy prawdą jest, Ŝe MEC będzie podnosiła opłaty za energię, bo
ma się  rozbudowywać  administracja.  Rada zwróciła równieŜ  uwagę  na to,  iŜ  nie
otrzymuje zaproszeń do udziału w posiedzeniach Rad Osiedli Staszyce i i Motylewo.

Radny  Rafał  Zdzierela  ponownie  pytał  o  termin  uporządkowania  terenu  za
skrzyŜowaniem ul. Bydgoskiej – Roosevelta.
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Odpowiedzi udzielił Prezydent Jerzy Wołoszyński i Przewodniczący Rady Paweł
Jarczak.

Prowadzący obrady sesji Andrzej Czapiewski przypomniał o obowiązku składania
interpelacji i zapytań na piśmie.

Ad-34/
W punkcie sprawy róŜne głos zabrali:

Prowadzący  obrady  Andrzej  Czapiewski  przedstawi  pismo  MOPS  w  sprawie
wskazania po dwóch przedstawicieli Rady Miasta i organizacji pozarządowych do
pracy w komisji  ds oceny ofert na zadania z zakresu pomocy społecznej – pismo
stanowi załącznik do protokołu.

Radny Rafał Zdzierela  zgłosił kandydaturę  Radnej Teresy kasior, która wyraziła
zgodę na kandydowanie.

Za kandydaturą Radnej Teresy Kasior Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Radna  Mirosława  Rutkowska-Krupka  zgłosiła  kandydaturę  Radnej  Moniki
Kubiak; Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.

Za kandydaturą Radnej Moniki Kubiak Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Dwie kandydatury przedstawicieli organizacji pozarządowych zgłosił Sekretarz
FIP Grzegorz Rzymski  tj  kandydaturę  Marii  Andrzejewskiej,  która wyraziła
zgodę na kandydowanie i swoją kandydaturę.

Za ww. kandydaturami głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Za kandydaturami Radnych Teresy Kasior, Moniki Kubiak i przedstawicielami
organizacji  pozarządowych  Marii  Andrzejewskiej  i  Grzegorza  Rzymskiego
Rada opowiedziała się  jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Andrzej  Czapiewski  poinformował  o  pismach,  jakie
wpłynęły do Biura Rady – pisma stanowią załączniki do protokołu.
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Ad-35/
W związku z wyczerpaniem porządku Wiceprzewodniczący Rady Miasta Andrzej
Czapiewski zamknął obrady XLI sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                             Andrzej Czapiewski
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